

華語文能力測驗 TOCFL 「聽讀能力」證書核發規範

華語文能力測驗 TOCFL 「聽讀能力」證書核發條件說明：

1. 考生參加同場次「聽力」及「閱讀」2項測驗，測驗結果皆通過同等級，核發該等級「聽讀能力」證書乙紙。
2. 考生參加同場次「聽力」及「閱讀」2項測驗，測驗結果通過不同等級，核發較低等級「聽讀能力」證書乙紙。
3. 考生參加同場次「聽力」及「閱讀」2項測驗，僅單項測驗結果通過，不予核發「聽讀能力」證書。

表 1：聽力測驗、閱讀測驗各能力等級通過分數標準（滿分 80 分）

測驗級別	入門級		基礎級	
	聽力	閱讀	聽力	閱讀
入門基礎級	41	42	60	60
	進階級		高階級	
進階高階級	聽力	閱讀	聽力	閱讀
	46	48	61	64
流利精通級	流利級		精通級	
	聽力	閱讀	聽力	閱讀
	50	52	61	69

表 2：「聽讀能力」證書核發案例參考

案例	聽力測驗	閱讀測驗	證書核發等級
考生 A	通過進階級	通過進階級	核發「進階級」證書
考生 B	通過進階級	通過高階級	核發「進階級」證書
考生 C	未通過	通過基礎級	不予核發證書
考生 D	通過進階級	未通過	不予核發證書

TOCFL Issuance of Certificates Regulations

Issuance of TOCFL Listening and Reading Certificates Regulations :

1. Certificates of a given level are awarded to test takers whose scores have reached the passing points of that level of both tests.
2. Test takers who attain different levels at the same Band of both tests could only obtain the certificates of THE lower level.
3. No certificates will be awarded to the test takers if any of their scores have not reached either of the passing points of that level of tests.

Table 1 : Passing Score of the TOCFL Listening test and the TOCFL Reading test (the full score is 80)

Test Level	Level 1		Level 2	
Band A	Listening	Reading	Listening	Reading
	41	42	60	60
Band B	Level 3		Level 4	
	Listening	Reading	Listening	Reading
	46	48	61	64
Band C	Level 5		Level 6	
	Listening	Reading	Listening	Reading
	50	52	61	69

Table 2: Examples of the Issuance of TOCFL Listening and Reading Certificates

	Listening Test	Reading Test	Requirement to get a certificate
Test Taker A	Obtain Level 3	Obtain Level 3	Issued a Level 3 certificate
Test Taker B	Obtain Level 3	Obtain Level 4	Issued a Level 3 certificate
Test Taker C	No pass	Obtain Level 2	No certificate will be issued
Test Taker D	Obtain Level 3	No pass	No certificate will be issued